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El barri de la Mina torna a ser
protagonista de la vida política de
Sant Adrià de Besòs –si és que al-
guna vegada ho ha deixat de
ser–. I és que la Plataforma d’En-
titats i Veïns de la Mina decidi-
rà avui en assemblea si aprova el
seu nou pla estratègic, plasmat en
un document al qual ha tingut ac-
cés Línia Nord. Un dels eixos en
els quals se centra el pla de la pla-
taforma és l’urbanisme del barri.
En aquest sentit, les reivindica-
cions veïnals i les intencions de
l’Ajuntament estan ara mateix
molt allunyades.

De fet, el consistori manté
actualment converses amb la
resta d’institucions integrants

del Consorci del barri de la Mina.
Tot i que l’alcalde, Joan Callau, re-
coneix que cal millorar la con-
nectivitat del barri amb la resta de
la ciutat, considera que la majo-
ria de deures que l’administració
tenia en matèria d’urbanisme ja
s’han realitzat. “S’està aconse-
guint tot el que s’havia plantejat
a la Mina i als voltants”, considera
Callau. “Ara volem prioritzar la
implantació de polítiques so-
cials”, afegeix.

BLOC VENUS
Per la seva banda, la Plataforma
d’Entitats i Veïns coincideix en
el fet que el barri necessita l’im-
puls d’accions socials, però no
s’oblida de les urbanístiques. El
cas més paradigmàtic d’aquest
argument és la situació actual del
Bloc Venus. “El bloc continua
dempeus i, per tant, no s’hi pot

construir l’equipament públic
previst”, afirma  el portaveu de
la plataforma, Josep Maria Mon-
ferrer. “Si els veïns no  marxen
no és perquè no vulguin, sinó
perquè se’ls demanen unes con-
dicions abusives per adquirir
un pis de protecció oficial a la
Rambla Nova”, afegeix Monfe-
rrer, que assegura que molts
dels veïns viuen en situació d’ex-
clusió social.

Més enllà del Bloc Venus, la
plataforma afirma que molts
compromisos urbanístics de l’A-
juntament segueixen sense ma-
terialitzar-se. En aquest sentit,
assenyalen que encara no s’han
insonoritzat els blocs de pisos
que pateixen contaminació acús-
tica, no s’han definit els usos de
diversos solars que estan buits,
no s’ha tirat endavant la cons-
trucció d’una llar d’infants per al

barri i no s’ha allargat el traçat de
la Rambla perquè aquesta arri-
bi al mar.

MESURES SOCIALS
La plataforma no només de-
nuncia el que considera incom-
pliments per part del consistori
en matèria urbanística, sinó que,
a més, els considera la causa de
diversos problemes socials. Mon-
ferrer argumenta que el fet que
el Bloc Venus estigui pendent
d’enderrocament fa que només
s’hi hagin quedat les persones
amb menys recursos, la qual
cosa provoca l’augment de la
venda de droga a la zona. “Estan
convertint la Mina en un barri
suburbial. No parem de recollir
xeringues al carrer”, lamenta el
portaveu.

D’altra banda, el pla estratè-
gic de la plataforma que avui serà

votat en assemblea també esta-
bleix altres necessitats socials,
com solucionar els dèficits edu-
catius del barri, establir un pro-
grama d’ajudes socials o l’ade-
quació d’un espai en condicions
per als Serveis Socials. Unes re-
clamacions que, en part, són
compartides per l’Ajuntament.
“Hem de treballar per la inserció
laboral, la convivència i l’educa-
ció”, explica l’alcalde.

SEGUIMENT
Un cop aprovat el pla estratègic,
la plataforma farà seguiment
del compliment de les seves de-
mandes. Pel que fa a l’adminis-
tració, caldrà veure com es con-
creten les converses de l’Ajun-
tament amb el Consorci. “Un cop
hàgim parlat amb la resta d’ins-
titucions, ho farem amb la Pla-
taforma”, assegura Callau.

Diferències abismals

Dues imatges d’arxiu del barri de la Mina. Fotos: Consorci del barri de la Mina

» Les entitats i els veïns de la Mina denuncien incompliments urbanístics de l’Ajuntament de Sant Adrià
» El consistori reconeix que cal millorar la connectivitat però ara es vol concentrar en les polítiques socials

Reportatge

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

El 15 d’octubre es commemoren
el 75 anys de l’afusellament del
president Companys, assassinat
pel general Franco. És la consta-
tació d’en quin tipus d’Estat ens
toca viure, que després de la mort
del cagaelàstics, passats 38 anys
de les primeres eleccions demo-
cràtiques, encara esperem l’a-
nul·lació de la sentència a mort i
no haver reconegut que el procés
a Companys, fou un crim d’Estat. 

Fou condemnat per ser el pre-
sident de la Generalitat, l’únic
president mort en aquells temps
de victòries feixistes. L’esquifida i
covarda democràcia espanyola té
una taca que no se la podrà treure
de sobre en molts anys i els cata-
lans ens ho guardem a la memò-
ria. Ni dretes, centre, ni esquerres
espanyoles han mogut un dit per
retornar-nos la dignitat del presi-
dent, la del poble català i dema-
nar perdó, com han fet les autori-
tats alemanyes pels crims
comesos pels nazis i les franceses
pels comesos pel règim col·labo-
rador de Vichy. Un deute més que
tenen els espanyols amb Catalu-
nya, amb un president que el
març de 1937, en un míting a la
Monumental, va declarar amb
motiu de la defensa de Madrid
enfront de les tropes rebels aixe-
cades contra la República “Ma-
drilenys, Catalunya us estima”.
Ja ho deia la meva àvia: L’infern,
de desagraïts n’és ple. Fem nostra
la consigna del president màrtir
“Tornarem a sofrir, tornarem a
lluitar, tornarem a vèncer”. Per
reblar el clau, i molt adient per al
moment que vivim, Companys
ens interpel·la i encoratja. “Ca-
dascú al seu lloc, i Catalunya i la
República al cor de tots” En el seu
honor i homenatge. Fem-ho!

4Companys
per Jordi Lleal

#FelipeaEuropa#Negociacions #Mur

4La princesa Leo
per Francesc Rebolledo                                                                                                                         

La Fundació Princesa de Giro-
na va concedir el premi que duu
el seu nom, en la categoria de in-
vestigació científica, per a joves
científics entre setze i trenta-cinc
anys. La reina d’ Espanya, Le-
tízia, presidia l’acte en repre-
sentació de la seva filla Leonor,
qui no hi era perquè estava a
col·legi, i que té nou anys.

Una cosa que pot sorpren-
dre és que els actes no s’han ce-
lebrat a Girona –com seria lò-
gic- sinó a la residència d’estu-
diants de Madrid. Una altra
cosa és que  la princesa “Leo-
nor”, el primer cop que parlarà
en actes institucionals,  el primer
de tots, serà en el de “Princesa
de Asturias”, no pas el de “prin-
cesa de Girona”. Per què? Per-
què el principat d’Astúries era,
des de l’any 1388 el títol dels he-
reus del regne de Castella, que
passa davant del de Príncep de
Girona, el que ostentaven els he-

reus de la Corona Catalano-
aragonesa. Un altre cas de dis-
criminació nacional.

A mi tant em fa on parli una
nena, el mèrit de la qual només
és ser filla de Felipe VI, sí que
em molesta que dugui uns títols
històrics, que tenen a veure
amb una nació,  la catalana, i
amb uns territoris  com els pa-
ïsos catalans i a més Aragó,
que tenen una història més bri-
llant que no pas Castella. Però
a més em dol que la Leonor tin-
gui títols de  Duquessa de Mont-
blanc, Comtessa de Cervera i se-
nyora de Balaguer, em dol per-
què em fa sentir més vassall, en-
cara, d’ Espanya, per si no era
poc.  Per això em venen al pen-
sament els versos d’Antoni Ca-
reta: “Mes vingué un jorn de
greu memòria per Catalunya,
trista sort! Vençuda fou…! Mes
lluità amb glòria contra d’un rei
vil i traïdor.

@gasparblancafor: Els fanboys de Mas
hauran d'acceptar que faci un pas al costat
i els votants de la CUP s'hauran d'empassar
que encara tingui algun càrrec.

@jaumaulet: El TC suspèn el Codi de Con-
sum i la reforma de la Llei de Comerç de
Catalunya. Arriba un moment que el TC ja
no fa ni fred ni calor. Put.

@ramontremosa: No he aplaudit Felip VI
perquè no ha fet cap menció ni reconeixe-
ment a la majoria independentista del
#27S ni al dret a decidir dels catalans.

El llaç vermell que relligava les
cartes es va trencar i les cartes es
van soltar damunt la taula. Va
agafar una a l’atzar i la va obrir.
Era una carta de l’avi a l’àvia ex-
plicant-li les seves penúries i fa-
talitats. Mai més es van tornar a
veure. L’avi va ser afusellat el 17
de novembre de 1939.  

La memòria històrica es com-
prèn com un esforç actual per
part de la societat i de les insti-
tucions d’un país per recuperar
part de la seva història; grups en-
carregats de trobar restes d’un
passat que es va ocultar en un
moment determinat de la histò-
ria, és a dir, invisibilització i ma-
nipulació per esborrar, definiti-
vament, el senyal de certs grups
o fets històrics. Aquests grups de
persones, sectors de la societat
discriminats per diversos factors
(religiosos, ideològics, ètnics...) i,
alguns fets històrics com la gu-
erra civil espanyola, van voler ser
apartats de la història. És per
això, que la llei espanyola de la
memòria històrica, aprovada pel
Congrés dels Diputats el 31 d’oc-

tubre de 2007, va permetre re-
conèixer, ampliar i establir me-
sures a favor dels qui van patir
persecució o violència durant la
guerra civil i la dictadura fran-
quista. En paraules del expresi-
dent del govern, José Luis Ro-
dríguez Zapatero,“una llei feta
per atribuir homenatge i tribut a
totes les persones que van perdre
la vida, la família, la pàtria”.

El 15 d’octubre de 2015
commemorem el Dia Nacio-
nal en record de les víctimes de
la guerra civil i les víctimes de
la repressió de la dictadura
franquista. Coincidint aquest
any amb el 75è aniversari de l’a-
fusellament de qui va ser pre-
sident de la Generalitat Lluís
Companys. Un home d’es-
querres, catalanista progres-
sista i solidari, que va defensar
el catalanisme federalista del
poble de Catalunya.

Com si les cartes fossin es-
perit viu, van esborrar els ren-
glons tords de la història per es-
criure, des de la veritat i el co-
neixement, un passat net.

per Mari Carmen Lozano

4La memòria salvada



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88
5 | línianord.cat8 octubre 2015



| 6
Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.comlínianord.cat 8 octubre 2015

@karycorrea: El Comité de Ética de la FIFA
suspende 90 días a Joseph Blatter. Lo sor-
prendente es que no lo haya suspendido
ya de por vida.

@leotaxil: Els catalans volem ser tractats
com en Rodrigo Rato. Que ens retirin el
passaport espanyol i ja posats, el DNI. I grà-
cies per l'experiència!

@dmontserratnono: Això de poder tro-
bar-me una Soraya ballant al costat ho trobo
tan inquietant que per això fa anys que no
trepitjo una disco.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

L'últim votant d'Unió tanca La Vangu-
ardia i sospira. Doblega el diari i torna
a topar amb el coi de titular. "El sí s'im-
posa", llegeix. Quina necessitat hi havia
de fer un titular així, Màrius? L'ambi-
güitat del resultat ens permetia aferrar-
nos a alguna falsa esperança, no entenc
per què el sí s'ha d'imposar, Màrius. No
ho entenc. Comptàvem amb tu, amb la
força del seny periodístic.

L'últim votant d'Unió no s'explica
l'incipient canvi de rumb del diari, acos-
tumat com està a l'immobilisme de la pu-
blicació i a la coneguda tradició de no
deixar-se influenciar per la ideologia que
ostenta el poder. És ben estrany i mis-
teriós, pensa. I decebedor, afegeix. L'ho-
me, d'uns 54 anys i unes 54 empreses vi-
nícoles, paga la consumició i s'aixeca de
la terrassa del Sandor, deixant el diari i
uns quants escons allà.

L'últim votant d'Unió camina Dia-
gonal amunt amb les mans a la butxa-
ca. Li sona el Whatsapp i el mira men-
tre avança. El missatge ve del grup "Fa-
milieta y más". Un dels 132 familiars de
primer grau que el conformen ha com-
partit la notícia de la imputació de Mas,
Ortega i Rigau pel 9N. A l'alçada de Gan-
duxer amb Bori i Fontestà, l'home se'n
fa creus i s'indigna profundament amb
la decisió del TSJC. Tan profundament
que arriba a pensar per un moment que
potser sí que valdria la pena intentar...
No, no, calla, no ens animem que, amb
diàleg, amb el mateix diàleg dels últims
tres-cents anys, la situació s'arreglarà
amb garanties. N'està convençut. El
que cal és la força del diàleg. I la de la pa-
ciència eterna. Eterna com la glòria de
Déu, aproximadament.

L'últim votant d'Unió creu que,
malgrat tot, avui l'àpat al Via Veneto

ha estat especialment agradable. En
surt satisfet, recordant els àpats d'a-
quella Catalunya moderada que anys
enrere en tenia prou no tenint-ne
prou. Aquell dinar és un dels pocs ras-
tres de seny que queden al país. Sen-
se representació parlamentària ni cap
mena d'influència efectiva, aquell di-
nar passa a ser la força de la modera-
ció. L'única força palpable. El car-
paccio moderat, el bacallà moderat, les
trufes moderades. I poca cosa més. La
resta es confon amb una rauxa des-
bocada que no aportarà res de bo a
aquest país petit i difícilment autosu-
ficient.

L'últim votant d'Unió se'n va cap a
casa. Ara encara pot anar-hi. D'aquí a
uns mesos l'anarquia i el desordre ho im-
pedirà, no podrà ni caminar tranquil·la-
ment per un carrer assenyat. I ells no po-
dran ser al Parlament per explicar-ho,
per reclamar respecte, per exigir res-
postes a l'aire, per suplicar que aquell en-
gany del govern central sigui l'últim, per
demanar de genolls que aquell incom-
pliment no es torni a repetir. Per quei-
xar-se per sempre del seu benestar de
sempre.

L'home, d'uns 54 anys i unes 54 re-
novacions de subscripció a una Vangu-
ardia sempre lleial, creua pel carrer
Carrasco i Formiguera abans d'arribar
a la seva finca i obrir la primera porta.
Carrasco i Formiguera, pensa. Me n'han
parlat però no l'acabo d'ubicar. Últi-
mament dediquen carrers a tothom. No
en volien fer un a aquell el Rubianes,
també? Déu n'hi do. L'últim votant
d'Unió tanca la porta de casa, deixa les
claus al rebedor i anuncia la seva arri-
bada amb una certa desgana. Roxana, ya
estoy aquí, he comido fuera al final.

4L’últim votant d’Unió
per @modernetdemerda 

Aquest podria ser el títol d’un llibre, pràc-
ticament enllestit, en què, a partir d’un
treball de recerca de la meva filla, Alba
Fernández, la qual va obtenir el premi CI-
RIT de la Generalitat de Catalunya (Les
eleccions municipals a Badalona), estan
treballant un grup d’amics i que està re-
sultant complicat d’acabar.

L’encert del títol es fa més evident
cada vegada que passen unes elec-
cions. Molts dels que van viure la tran-
sició recorden que els pobles i ciutats de
l’entorn de Barcelona eren coneguts
amb el nom del ‘cinturó roig’. Recorden,
també, el compromís d’aquests nous ca-
talans per la defensa dels drets nacio-
nals i, en especial, per les lluites per
aconseguir més i millors equipaments
als seus barris.

Eren persones procedents de molts
llocs de la geografia espanyola que arri-
baren a Catalunya buscant una vida
digna, la qual cosa se’ls negava a la ter-
ra de naixement, controlada per un ca-
ciquisme ultramundà.

Eren temps durs i sortir al carrer per
defensar i reivindicar drets i serveis no
era gens fàcil. El risc d’acabar estomacat
per les porres dels grisos o a la presó, no
era cosa estranya. Tothom sabia que això
era possible, però la solidaritat entre tots
ells els donava una força imparable.

Catalunya, el ‘cinturó roig’, eren un
exemple de lluita contra la dictadura fei-
xista. La col·laboració entre el món del
treball i les forces de la cultura feia pos-
sible avançar en la lluita per aconsegu-
ir drets, llibertats i millorar les condicions
de vida de milers i milers de catalans.

Mort el dictador, quan va ser possi-
ble, convocar eleccions lliures, les forces
progressistes i les esquerres van acon-
seguir guanyar-les. Als ajuntaments van
entrar partits que tenien a les seves llis-
tes veïns coneguts i compromesos amb
les reivindicacions dels seus conciuta-
dans. Els pobles i les ciutats del “cintu-
ró roig” van anar canviant, com també les
condicions de vida dels treballadors.

Han passat més de quaranta anys des

de llavors. S’han comès molts errors.
Molts dels protagonistes d’aquelles llui-
tes ja no són entre nosaltres. Altres, els
que encara viuen, estan decebuts per com
han evolucionat les coses. La seva lluita
no era per consolidar només una de-
mocràcia formal, sinó també per cons-
truir una societat millor, sense desigu-
altats i amb justícia per a tothom. Volien
una Catalunya lliure però solidària i
compromesa amb les lluites dels altres
pobles d’Espanya.

Ara, la majoria,  es troba en una cru-
ïlla sense sentit. S’ha fracturat la socie-
tat catalana i no serà fàcil reconduir la si-
tuació, ja que hi haurà perdedors i gua-
nyadors, sigui quina sigui la sortida final.

A més a més, els pobles i les ciutats
del “cinturó roig” ja no són tan rojos. A
Badalona, en particular, els barris han
canviat de color. Barris amb una tradi-
ció i model de lluita i solidaritat entre el
veïnat com Llefià, la Salut, Lloreda, Sis-
trells, la Pau, Pomar... ara tenen un co-
lor blau. El PP, possiblement pels errors
comesos durant aquests quaranta anys,
s’hi ha instal·lat i hi ha fet el cau. Els fills
d’aquells nous catalans o bé han oblidat
les lluites dels seus progenitors o bé la
desconfiança en els partits tradicio-
nals els ha allunyat de les forces pro-
gressistes.

Vénen temps difícils. En aquesta si-
tuació, els que paguen els plats trencats
sempre són els mateixos, els treballadors
que no han sabut reconèixer l’enemic i
han renunciat a defensar el dret a viure
amb dignitat.

Malgrat això, sempre hi som a
temps, em diu un vell amic que no ha
oblidat les lluites dels barris obrers. Res
és irreversible, excepte la mort. Per
tant, em diu, si no volem perdre la nos-
tra dignitat -que ningú ens pot arra-
bassar- tots els que vivim al ‘cinturó roig’
necessitem recuperar la confiança i la
solidaritat perdudes per tornar a ser un
exemple de compromís en la lluita per
la defensa dels nostres drets i en la cons-
trucció d’un món millor.

4Del roig al blau
per Pedro Jesús Fernández           
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Dissabte passat la Policia Na-
cional Espanyola detenia al ba-
rri de La Salut un jove de 20 anys
nascut a Catalunya i d’origen ma-
grebí que, segons el Ministeri de
l’Interior, formava part d'una
xarxa que captava i adoctrinava
combatents estrangers per en-
viar-los a lluitar amb les tropes
jihadistes a les zones controlades
per Estat Islàmic a Síria i l'Iraq.

Aquesta és la sisena detenció
en el marc d’operacions contra el
terrorisme jihadista que es fa a
Badalona el 2015. Les quatre
primeres es van produir l’1 d’a-
bril a Llefià, quan la Guàrdia Ci-
vil va detenir dos bessons i el
pare i la mare d’aquests, abans
que els dos menors viatgessin a
Síria per enrolar-se a les files del
grup jihadista Harakat Sham al
Islam. D’altra banda, la cinque-
na va tenir lloc el 4 de juliol. En

aquest cas, la policia espanyola
va detenir un home acusat de fer
propaganda de l’Estat Islàmic a
través d’Internet.

“UNA CATÀSTROFE”
La reacció de la comunitat islà-
mica Al-Riudan no s’ha fet es-
perar. El seu president, Rachid
Hadad, qualifica les sis deten-
cions de “catàstrofe” i considera
que l’anterior govern munici-
pal en té part de responsabilitat.
“Abans es duien a terme políti-

ques islamòfobes que han pro-
vocat la radicalització dels joves”,
afirma. Una radicalització que,
segons Hadad, es podria veure
frenada si l’Ajuntament cedís
un local per instal·lar-hi un cen-
tre cultural islàmic al barri de la
Salut. “Cal combatre el fracàs es-
colar i recordar als joves que la
religió no té res a veure amb la ji-
had”, argumenta Hadad. “El
temps passa de pressa i cal ac-
tuar ja”, afegeix interpel·lant di-
rectament al consistori.

Protestes pel tancament del centre islàmic de la Salut al gener. Foto: Twitter

Sisena detenció en mig any
contra el jihadisme a Badalona
» La comunitat musulmana demana la instal·lació d’un centre 
cultural islàmic a la Salut per combatre la radicalització dels joves

Els veïns del Gorg, satisfets
amb el procés sobre la rambla

URBANISME4Els veïns del Gorg
fan una bona valoració del pro-
cés participatiu obert per treba-
llar el projecte urbanístic de la
rambla del Gorg i del canal del
Port amb l’Ajuntament i Marina
Badalona. La setmana passada
es va celebrar la segona trobada
entre les tres parts i l’Associació
de Veïns Gorg Mar considera
que les converses van per bon
camí. “Els veïns estan participant
i de moment ens estan aclarint
tots els dubtes i preguntes que
tenim”, afirma la seva presi-
denta, Teresa Vinuesa.

Ara bé, l’associació es man-
té ferma en la voluntat que el
nou projecte inclogui equipa-
ments sanitaris i educatius. “És
fonamental que el Gorg tingui un
CAP i també centres educatius
on els nens i nenes puguin rea-
litzar tot el cicle formatiu”, ex-
plica Vinuesa. 

D’altra banda, l’associació
també ha comunicat a l’Ajunta-
ment i a Marina Port la voluntat
que els solars buits on de mo-
ment no està previst construir-
hi serveixin per acollir horts ur-
bans o aparcaments gratuïts.

La PAH posa el punt de mira 
en els pisos buits dels bancs

HABITATGE4La Plataforma d’A-
fectats per la Hipoteca (PAH) ha
demanat a l’administració que
negociï amb els bancs per acon-
seguir que els pisos buits de les
entitats financeres es puguin
convertir en habitatge de lloguer
social. La PAH també fa exten-
siva la demanda a la resta de pi-
sos buits de la ciutat, que ac-
tualment xifra en 8.000.

La demanda es va produir en
el marc de la primera reunió que
la taula de coordinació i segui-
ment de l’habitatge, de la qual la
PAH en forma part, va mantenir

amb el govern municipal de Do-
lors Sabater la setmana passada.
Una trobada que és valorada po-
sitivament per la plataforma.
“És molt important que a partir
d’ara disposem d’un òrgan de
participació que s’ocupi de la
problemàtica de l’habitatge a la
ciutat”, considera Pedro Jesús
Fernández, membre de la PAH.

D’altra banda, la trobada
amb el govern també va servir
per demanar que el consistori
centralitzés en una sola àrea
l’atenció als veïns amb proble-
mes relacionats amb l’habitatge.

Guanyem es planteja celebrar
assemblees mensuals

POLÍTICA4Després de l’assem-
blea ciutadana que Guanyem Ba-
dalona va celebrar l’1 d’octubre
per fer balanç dels primers 100
dies de govern, ara la formació es
planteja celebrar iniciatives si-
milars un cop al mes. De fet, la
idea inicial de Guanyem era or-
ganitzar assemblees ciutadanes de
forma trimestral, però la bona va-
loració que fan de la celebrada el

passat dia 1 d’octubre fa que la for-
mació pensi a ampliar la fre-
qüència. 

“La gent estava molt sorpresa
que l’alcaldessa i els regidors ren-
dissin comptes de la seva feina al
carrer”, explica el portaveu de
Guanyem, Alfredo Mestoy. “Hem
de tenir un peu a l’Ajuntament
però ser presents al carrer, arri-
bant a tots els barris”, afegeix.

Retrat del rei | Carta de Llanos de Luna
La delegada del govern espanyol a Catalunya, María de los Llanos de Luna, ha enviat

una carta a l’Ajuntament advertint que la retirada del retrat del rei Felip VI al Ple con-
travé la normativa. Llanos de Luna avisa que l’efígie del rei ha de ser penjada a la Sala de

Plens i ha demanat al consistori que ho acrediti documentalment i gràficament.

Redacció
BADALONA
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La platja no requerirà inversió
pública després del temporal
MEDI AMBIENT4La llevantada
de la setmana passada va causar
danys a la zona marítima de Ba-
dalona, sobretot a la Platja de la
Donzella. De tota manera, les es-
tructures propietat de l’Ajunta-
ment han patit poques afecta-
cions, segons ha confirmat el
cap dels serveis de Medi Ambient
del consistori, Gregori Muñoz.

Tanmateix, el temporal sí
que va causar danys a les parets
de l’estructura que canalitza l’ai-
gua de pluja del carrer del Car-
me, el carrer Prim i la Riera de
Matamoros, a la qual s’estaven
aplicant obres d’arranjament.
Tot i això, Muñoz assegura que

l’Ajuntament no hi haurà de
destinar més diners. D’altra
banda, està previst que les obres
del Pont del Petroli, aturades pel
temporal, es reprenguin entre
avui i demà.

DENÚNCIA DEL PP
Per altra banda, el PP ha de-
nunciat que la pluja va deixar
sense funcionament diversos
semàfors durant 24 hores. Una
incidència que, segons assegu-
ren, no va ser suplerta amb per-
sonal de la Guàrdia Urbana. Els
populars exigeixen al consisto-
ri que demani explicacions a la
companyia elèctrica.

El govern municipal es manté
ferm en la seva voluntat de re-
forçar la plantilla de la Guàrdia
Urbana a través de la convoca-
tòria de places consolidades, en
lloc de tornar a crear comis-
sions de servei, de caràcter pro-
visional. En aquest moment, a
Badalona hi ha sis agents pro-
cedents de policies locals d’altres
municipis que estan en comissió
de serveis i des d’ara fins al des-
embre hauran de tornar al seu
lloc de treball original. Les noves
places consolidades es convoca-
ran a partir del 2016 i podrien ser
una vintena.

NOVES PLACES
Un cop es convoquin les places
consolidades per al cos de poli-
cia local, els agents que finalit-
zen la comissió de servei abans
de final d’any poden tornar a op-
tar-hi. I és que la convocatòria
preveu la creació de places de
mobilitat interprofessional, a
les quals es poden presentar
professionals d’altres localitats.
Això sí, l’alcaldessa Dolors Sa-
bater recorda que, si aquests

agents finalment s’hi presen-
ten, ho faran en igualtat de con-
dicions respecte a la resta d’as-
pirants. “Agents dels Mossos
d’Esquadra o d’altres policies lo-
cals s’hi podran presentar, però
no tindran preferència per sobre
dels altres candidats”, avisa.

DESACORD AMB EL PP
La voluntat del govern munici-
pal de prescindir de les comis-
sions de servei no ha rebut el su-
port del PP, que reivindica la ne-
cessitat de mantenir aquestes
places mentre no es convoquin

les consolidades. A través d’una
moció presentada al Ple, els po-
pulars demanaven a l’equip de
Sabater que procedís a la prò-
rroga legal de les comissions
de servei, ja que al seu entendre
aquestes places representen una
manera efectiva de disposar de
més efectius a la Guàrdia Urba-
na de forma immediata. 

En aquest sentit, l’alcaldes-
sa afirma que legalment no és
possible prorrogar les comis-
sions de servei i insisteix en el fet
que les que ara s’exhaureixen no
es renovaran.

Sabater ja s’ha reunit amb els agents en comissió. Foto: Ajuntament

Sabater preveu convocar noves
places de Guàrdia Urbana el 2016

Redacció
BADALONA

Tusgsal serà present 
a la fira Municipalia 2015

MOBILITAT4L’empresa Tus-
gsal serà una de les protagonis-
tes de la fira Municipalia 2015,
que se celebrarà del 13 al 16
d’octubre a Lleida i que és un
dels esdeveniments de referèn-
cia a Europa en matèria d’equi-
paments i serveis municipals.
Tusgsal serà una de les empre-
ses expositores, amb l’objectiu
de presentar solucions de mo-
bilitat a les administracions a
través de l’assessorament i la

gestió de xarxes de transport pú-
blic de forma ètica, sostenible i
socialment responsable. La con-
dició de societat anònima de
l’empresa comporta, segons
Tusgsal, un treball compromès
i implicat amb la comunitat.

A més de les zones d’expo-
sició, Municipalia 2015 també
serà un gran fòrum de debat. En
aquest sentit, Tusgsal oferirà
una conferència de la consulto-
ria de transport CINESI.
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Joan Pera serà el protagonista de
l’escena teatral d’aquest cap de
setmana a Badalona. L’actor
aterrarà demà al Teatre Zorrilla
per representar Fer riure és un
art, un muntatge que serveix per
celebrar els seus 50 anys de
professió dalt dels escenaris.

Pera s’ha posat a les mans del
director Martí Torras, que ha di-
buixat una obra que té com a ob-
jectiu donar resposta a les pre-
guntes de tot comediant quan
s'enfronta sol davant el públic.
La frontera entre el vessant per-
sonal i el professional de Pera,
doncs, queda més difuminada
que mai mentre l’actor explica al-
guns dels trucs que ha fet servir
per enfrontar-se al públic, des-
muntant algunes de les tesis es-
crites sobre l’humor.

NIT D’ESTRELLES
Per altra banda, dissabte la pro-
tagonista serà la música, amb la
Nit d’estrelles al Principal. Ma-
ria Arnal i Marcel Bagés pre-
sentaran al Teatre Principal el
seu treball Remescles, acoples i
melismes. Utilitzant la veu i la

guitarra elèctrica, interpreten
cants de treball d'ahir i d'avui,
fandangos, cançons de bressol i
més músiques per acompanyar
la vida, la feina, la festa i fins i tot
el dol.

Arnal i Bagés formen part del
col·lectiu Compartir Dóna Gus-
tet. Es tracta d’un grup de treball
centrat en les relacions entre
les músiques tradicionals i les
possibilitats que han obert In-
ternet i les llicències lliures. Una
manera, doncs, de treballar en
xarxa a partir de la tradició oral
i la cultura digital.

RÈCORD D’ABONAMENTS
Els teatres municipals de Bada-
lona han començat la tempora-
da amb bon peu, ja que, segons
l’Ajuntament, la venda d’abo-
naments per als espectacles pro-
gramats per al segon semestre de
l’any ha augmentat considera-
blement. De fet, els teatres mu-
nicipals han batut el rècord d’a-
bonaments arribant als 350.

D’altra banda, el Teatre Zo-
rrilla ha començat la temporada
amb 455 localitats més, després
d’unes obres que han comptat
amb el suport de la Diputació.

Joan Pera en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu

Joan Pera arriba al Zorrilla per
celebrar els 50 anys als escenaris
Redacció
BADALONA

Tot a punt per a la Setmana 
de la Mobilitat Sostenible

SOSTENIBILITAT4Tria. Can-
via. Combina. Aquest és el lema
de la Setmana de la Mobilitat
Sostenible i Segura que orga-
nitza l’Ajuntament de Badalona
de l’11 al 18 d’octubre. El prin-
cipal objectiu és promoure els
mitjans de transport més sos-
tenibles, com és el cas de la bi-
cicleta i el transport públic, a tra-
vés de diverses activitats orga-
nitzades conjuntament entre el
consistori i la Taula de la Mo-
bilitat de Badalona.

Un dels plats forts de la set-
mana servirà per fer la cloenda
de la iniciativa. Es tracta de la
Gran Pedalada Popular, que se
celebrarà el 18 d’octubre amb
sortida al parc de Montigalà i fi-
nal al passeig Marítim.

PRESÈNCIA A LES XARXES
L’organització  vol que les xar-
xes socials serveixin d’eina per

a la conscienciació. És per això
que anima els veïns a penjar fo-
tografies sobre el transport i la
mobilitat sostenible a la plata-
forma Instagram amb les eti-
quetes Mobilitat2015 o Mobili-
tat2015_ATMbarcelona.

D’altra banda, una de les
activitats més cridaneres que se
celebraran a Badalona en el
marc de la Setmana de la Mo-
bilitat és el Park(ing) Day, que
tindrà lloc el 14 d’octubre al
Mercat Torner i al carrer Roger
de Flor. L’objectiu de la proposta
és que els ciutadans donin un al-
tre ús a places d’aparcament de
la via pública, amb l’objectiu de
reflexionar d’una forma lúdica,
festiva i artística de com es fa
servir l’espai públic.

El mateix dia 14 se celebra-
rà La cursa del transport da-
vant l’edifici El Viver, a la Plaça
de l’Assemblea de Catalunya.
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La primera sessió plenària ordi-
nària del nou mandat celebrada
dilluns va centrar bona part del
seus continguts en l’àmbit eco-
nòmic. Els comptes del 2014 de
l’Ajuntament van ser aprovats
definitivament amb els vots a fa-
vor del PSC i GE-ICV-EUiA,
mentre que Som Gramenet i
Ciutadans es van abstenir i el PP
va votar-hi en contra. 

El primet tinent d’alcaldessa,
Esteve Serrano, va recordar que
la Corporació va tancar l’any
passat amb uns comptes posi-
tius. “Ha estat gràcies a les polí-
tiques de contenció, a la millora
dels ingressos tributaris i a l’aug-
ment dels ingressos corrents”, va
recordar. Unes explicacions que
no van convèncer el grup muni-
cipal del PP. El seu portaveu, Da-
vid Zambrana, va justificar el vot
negatiu del seu grup assegurant
que l’Ajuntament té problemes
de liquiditat. “Especialment greu
és la situació de Gramepark”, va
afegir. Per la seva banda, Serra-
no va admetre que el deute d’a-
questa empresa municipal per-
judica els comptes generals però
va assegurar que el consistori
acabarà l’any amb un endeuta-
ment per sota del 75%.

AUDITORIA MUNICIPAL
Pel que fa al principal grup de l’o-
posició, Som Gramenet, aquest
es va abstenir en l’aprovació dels
comptes. El regidor Aitor Blanc
va aprofitar la seva intervenció
per demanar la realització d’una

auditoria del deute municipal.
“No volem pagar la part il·legíti-
ma del deute i volem negociar
amb les entitats financeres la
part legítima”, va explicar. A
més, Som Gramenet va demanar
a l’equip de govern que publiqués
la informació referent als comp-
tes a la pàgina web municipal de
forma entenedora per a tots els
ciutadans del municipi.

D’altra banda, el grup muni-
cipal de Ciutadans també es va
abstenir, argumentant que l’A-
juntament no té capacitat de fi-
nançament per si mateix. En
canvi, el Grup d’Esquerres-ICV-
EUiA va votar-hi a favor. La re-
gidora Alexandra Sevilla va re-
cordar que els comptes havien
estat exposats els 23 dies regla-
mentaris sense que ningú fes cap
al·legació.

CIUTAT D’ACOLLIDA
Mentre que la situació econò-
mica va generar discrepàncies
entre els regidors, tots els grups

municipals es van posar d’acord
a l’hora d’aprovar una moció de
suport a l’acollida de refugiats
que són víctimes dels conflictes
armats al Mediterrani, que de fet
va ser presentada de forma con-
junta per tots els partits. Entre al-
tres coses, el text demana al go-
vern espanyol que sol·liciti a la
UE més recursos per a l’acollida
i assistència dels refugiats, així
com augmentar de 6 a 24 mesos
el període d'acollida de les per-
sones sol·licitants.

Per la seva banda, Som Gra-
menet va presentar dues esme-
nes a instàncies de l’associació
Stop Mare Mortum. La primera
demanava ampliar el concepte
de refugiat a totes aquelles per-
sones que marxen dels seus paï-
sos d’origen per raons econò-
miques o de gana, mentre que la
segona sol·licitava que l’Ajunta-
ment facilités l’empadronament
de totes les persones que acre-
ditin viure a Santa Coloma. To-
tes dues van ser desestimades.

Imatge de la sessió plenària celebrada dilluns. Foto: Línia Nord

Les arques municipals i els
refugiats protagonitzen el Ple

» Els comptes del 2014 van ser aprovats a la primera sessió del mandat
» Tots els grups van consensuar una moció de suport als refugiats

L’Ajuntament dóna suport 
als treballadors de Valeo

OCUPACIÓ4El Ple Municipal
va aprovar en la seva sessió de
dilluns una moció que s’oposa-
va al tancament de la planta
que la multinacional Valeo té a
Martorelles.

L’empresa de matriu france-
sa ha anunciat la voluntat de
traslladar els treballadors d’a-
questa planta al seu centre de Sa-
ragossa el 2016, la qual cosa és
interpretada com un tancament
encobert i, per això, els treba-
lladors fa 72 dies que estan en
vaga. Tot i que el conflicte labo-
ral supera l’àmbit d’actuació

municipal, hi ha 10 famílies co-
lomenques afectades per la si-
tuació i l’Ajuntament ahir va
voler mostrar el seu suport als
treballadors de la planta.

Durant el Ple, la presidenta
del comitè de treballadors de
Valeo a Martorelles, Francisca
González, va assenyalar la re-
forma laboral del PP com el
motiu pel qual l’empresa es pot
permetre dur a terme aquest
“tancament encobert”. Precisa-
ment el grup municipal popular
va ser l’únic que no va votar a fa-
vor de la moció de suport.

Les Jornades de Pau se centren
ara en el públic infantil i juvenil
COOPERACIÓ4Les Jornades de
Pau i Cooperació encaren la
seva segona setmana amb una
programació on els infants i els
joves són protagonistes.

En primer lloc, avui a les 10
del matí s’organitza un col·loqui
amb joves a l’Auditori Can Roig
i Torres. La xerrada ha estat
batejada amb el nom de Rutes i
fronteres: els malsons per a un
futur millor i comptarà amb la
presència de les activistes Ruth
Mumbi i Maryam al Khawaja.
Per altra banda, demà els pro-
tagnoistes seran els nens, amb el

taller infantil Mou-te i riu. Prac-
tica la solidaritat que es realit-
zarà a les 6 de la tarda a la Bi-
blioteca Fondo i es repetirà el dia
14 a la Biblitoeca Can Peixauet.

PENA DE MORT I MEMÒRIA
La programació no s’atura aquí
i les Jornades de Pau i Coope-
ració serviran per commemorar
dissabte el Dia Mundial contra
la pena de mort. A més, el dia 15
es commemorarà el Dia Nacio-
nal en memòria de les víctimes
de la Guerra Civil i de la repres-
sió franquista.

Museu | Exposició Església Major
Fins al dia 18 d’octubre es pot visitar al Museu Torre Balldovina l’exposició Església
Major 1915-2015. Arquitectura i història en el marc del centenari de la inauguració

de l’edifici. La mostra presenta diferents aspectes de l’Església Major del període
comprès des de la col·locació de la primera pedra, l’any 1912, fins avui.

Andreu Merino
SANTA COLOMA
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Comencen les obres al camí
forestal de La Bastida

URBANISME4Les obres de mi-
llora del camí interior del parc
forestal i periurbà de La Basti-
da ja han començat. Actual-
ment aquest camí, una de les
principals vies dins del parc, es
troba deteriorat a causa dels
danys materials provocats per
l’aigua de la pluja, així com
pels desplaçaments de les fus-
tes que serveixen per delimitar
el seu traçat.

Precisament, les obres d’a-
rranjament es plantegen amb
l’objectiu de millorar la resis-
tència dels pals de fusta. D’al-
tra banda, també es vol sanejar

i pavimentar el camí amb for-
migó colorit. Actualment, la
superfície de la via és de sorra,
la qual cosa propicia que els ca-
nals naturals d’aigua que es
formen amb la pluja deteriorin
el camí.

D’aquesta manera, amb la
pavimentació de la via, es per-
segueix posar fi a una de les
causes principals del deterio-
rament que ha patit el camí al
llarg dels últims anys.

L’Ajuntament ha comunicat
que les obres d’arranjament i
millora s’allargaran durant
quinze dies, aproximadament.

Santa Coloma de Gramenet par-
ticiparà activament a l’edició
d’enguany de les Jornades del
Patrimoni Europeu, una inicia-
tiva del Consell d’Europa que a
Catalunya compta amb la col·la-
boració del Departament de Cul-
tura de la Generalitat i que se ce-
lebrarà a diversos municipis des
de demà fins dilluns.

Aquest any les jornades estan
dedicades al patrimoni industrial
i és per això que el Museu Torre
Balldovina ha decidit obrir al pú-
blic un dels elements patrimo-
nials de referència a la ciutat, el
Molí d’en Ribé. Ho farà a través
d’una visita guiada diumenge a
dos quarts de dotze del matí, una
activitat gratuïta i que no re-
quereix inscripció prèvia.

PATRIMONI PREINDUSTRIAL
Les restes arqueològiques del
Molí d’en Ribé representen un
dels pocs vestigis del patrimoni
preindustrial a la ciutat. Con-
cretament, es tracta de les restes
d’un molí fariner baixmedieval
mogut per aigua, situat al costat
mateix del Museu. Les excava-

cions arqueològiques dutes a
terme els anys 1983, 1988 i 2008
van concloure que va funcionar
com a centre d’explotació i pro-
ducció agrícola entre els segles
XIV i XX.

Més enllà de la seva vida
passada, el Molí d’en Ribé tam-
bé tindran un paper protagonista
en un futur pròxim. I és que està
previst que les seves restes siguin
l’element central i la principal en-
trada del Museu Torre Balldo-
vina, un cop s’hagin realitzat les

obres d’ampliació previstes a
l’equipament.

350 ACTIVITATS
Així doncs, les Jornades Euro-
pees del Patrimoni serviran per
obrir al públic un dels espais més
emblemàtics de Santa Coloma i
el mateix passarà a molts  altres
municipis catalans. De fet, el
Departament de Cultura ha pro-
gramat més de 350 activitats
arreu del país al llarg del cap de
setmana.

El Museu Torre Balldovina dinamitza les jornades. Foto: Arxiu

El Molí d’en Ribé protagonitza
les Jornades del Patrimoni

Redacció
SANTA COLOMA
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La comissió informativa de l’A-
juntament que té com a obectiu
analitzar la concessió dels te-
rrenys de les piscines Marina Be-
sòs a l’empresa Gimesport per
ser explotats com a zona d’oci
nocturn tot just ha començat a
caminar, després de celebrar la
seva primera reunió la setmana
passada. Tot i així, alguns grups
municipals ja tenen clares les se-
ves intencions, com en el cas de
Sant Adrià en Comú. 

En declaracions a Línia
Nord, el regidor de la formació,
Joan Belda, ha confirmat que el
seu grup demanarà la compa-
reixença de Sito Canga, alcalde
de la ciutat quan l’Ajuntament va
decidir adjudicar el projecte a
l’empresa Gimesport, i Joan Ca-
llau, actual batlle i regidor d’Ur-
banisme aleshores. “L’objectiu
no és jutjar ningú, sinó analitzar
les responsabilitats polítiques”,
afirma Belda. A més, el regidor
avisa que Sant Adrià en Comú
vol  buscar el consens amb la res-
ta de forces a l’hora de demanar
les compareixences.

Per la seva banda, Ciuta-
dans, que és el principal grup de
l’oposició, encara no ha comu-
nicat quines persones voldrà ci-
tar a la comissió i de moment se
centra a recopilar el màxim d’in-
formació possible. “No tenim
clar com es va passar de tenir
unes piscines obertes a tothom
a un espai d’ús privatiu que no-
més ha portat molèsties als
veïns”, afirma el regidor Pedro

Sánchez. ICV-EUiA tampoc ha
determinat quines comparei-
xences vol que es realitzin i in-
sisteix en la necessitat de no
convertir la comissió informati-
va en un instrument partidista.
Dit això, el regidor ecosocialista
Gregorio Muñoz considera que,
principalment, les responsabili-
tats s’han d’exigir a l’empresa Gi-
mesport: “Al cap i a la fi van ser
ells els que van llogar l’espai a
una altra empresa”, afirma.

CANGA DECLARA
Precisament el dia 5 d’octubre l’e-
xalcalde Canga va ser citat a de-
clarar als jutjats de Badalona en
el marc d’una querella per la
concessió de les carpes Marina
Besòs. Una querella que va ser
presentada per l’empresa Sant
Adrià Beach SL, que considera
que l’exbatlle podria haver comès
un delicte d’estafa i prevaricació,
ja que hauria atorgat a Gimesport
la concessió dels terrenys, pro-
pietat del Consell Comarcal del

Barcelonès, a canvi de 30.000
euros, mentre que aquesta em-
presa cobrava 250.000 euros
als subarrendataris, un dels quals
era Sant Adrià Beach SL.

El querellant defensa que els
terrenys no eren propietat mu-
nicipal però que tant l'Ajunta-
ment com Gimesport van estar
cobrant diners per unes con-
cessions que no els pertanyien.
En la declaració del passat dia 5,
Canga va assegurar haver actuat
sempre amb total transparència.

L’exalcalde també va aprofi-
tar la declaració per pronunciar-
se respecte als dos pisos del ca-
rrer Anna Frank propietat dels
seus fills i que van ser construïts
per promotores immobiliàries
d’Emilio Fernández, també res-
ponsable de Gimesport. En al-
guna ocasió s’ha insinuat que
aquests pisos podrien haver es-
tat un regal de Fernández a Can-
ga a canvi de la concessió de Ma-
rina Besòs, però tots dos han ne-
gat sempre aquest extrem.

Els terrenys de les piscines van ser concedits per a oci nocturn. Foto: Ghoa

Volen que Canga i Callau donin
explicacions pel cas Marina Besòs
» Sant Adrià en Comú demanarà la seva compareixença en comissió
» Canga assegura que sempre va actuar amb total transparència

El Barcelona Beach Festival
dóna diners a Sant Adrià

SOCIETAT4La celebració del
Barcelona Beach Festival el pas-
sat 18 de juliol a la Platja del Fò-
rum i al Parc de la Pau ha tingut
finalment conseqüències positi-
ves per a diverses entitats adria-
nenques del tercer sector. I és
que la productora Live Nation,
impulsora de l’esdeveniment,
ha realitzat un donatiu de 27.919
euros procedents de la recapta-
ció del festival a cinc entitats de
la ciutat.

Concretament, el Casal In-
fantil La Mina, l’Associació Pro
Disminuïts Psíquics Sant Adrià,

els Salesians Sant Jordi-PES La
Mina, l’Associació Juvenil Bar-
nabitas i l’Associació Protectora
Discapacitats Sant Adrià han
rebut un donatiu de 5.583 euros
per cap, que destinaran a diver-
sos programes d’àmbit social i
solidari.

L’entrega dels diners es va
certificar el passat 1 d’cotubre en
una trobada a l’Ajuntament amb
representants de les cinc enti-
tats, l’alcalde Joan Callau, les re-
gidores Ruth Soto i Filo Cañete
i el director de Live Nation,
Paco Martínez.

La ciutat commemora el Dia
Mundial de la Salut Mental

SALUT4La Taula de Salut Men-
tal de l’Ajuntament organitzarà
entre avui i demà diverses acti-
vitats per commemorar el Dia
Mundial de la Salut Mental.

Per una banda, avui s’inau-
gura l'exposició de pintures a l'o-
li del Club Social el Badiu, que es
podrà veure al Centre Cultural
Besòs fins al 29 d’octubre. Però
serà demà quan se celebrarà
l’acte central de les jornades. La
Taula de Salut Mental instal·larà,
a la Plaça de la Vila, un punt d’in-
formació dels serveis que facili-
ta i comptarà amb la presència

de les entitats de persones amb
malalties mentals residents a
Sant Adrià. A més, també orga-
nitzarà una gimcana esportiva
infantil, amb l’objectiu que els
nens i nenes participin activa-
ment de la iniciativa. 

Les diverses activitats es re-
alitzaran amb el suport del ser-
vei pre-laboral Bètula de l'As-
sociació Salut Mental Barcelonès
Nord, el Club Badiu de l'Asso-
ciació Salut Mental Barcelonès
Nord, el Projecte Accés del Con-
sorci de la Mina i Joves del Cen-
tre Cultural Besòs.

Ocupació | Cursos per buscar feina
El servei de Promoció Econòmica organitza durant l’octubre i el novembre cursos re-
lacionats amb la recerca de feina. El 21 d’octubre es durà a terme una sessió centrada

en l’elaboració del currículum, el dia 28 s’explicaran els canals habituals per trobar
feina i el 4 de novembre es prepararà els participants per encarar una entrevista. 

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Montgat celebrarà diumenge
les Jornades de Patrimoni

CULTURA4Montgat tornarà a
celebrar diumenge les Jornades
de Patrimoni. De fet, la iniciati-
va s’ha fet coincidir amb les Jor-
nades Europees del Patrimoni
impulsades pel Consell d’Euro-
pa. El primer escenari serà la Pla-
ça d’Alcanar, on a les 10 del
matí s’iniciarà una visita guiada
pels béns culturals d’interès na-
cional que hi ha al municipi,
com el Parc de les Bateries o la
torre de guaita de Ca l’Alsina.

A més, durant tot el cap de
setmana se celebrarà la Gimca-

na del Patrimoni Montgatí, en la
qual caldrà resoldre tres enig-
mes. Entre els participants que
aconsegueixin desxifrar-los  se
sortejarà una entrada al Museu
Europeu d'Art Modern.

Les persones interessades a
inscriure's en la gimcana poden
recollir un tríptic amb tota la in-
formació a l'Escola d'adults
Timó, al Centre Cívic Les Ma-
llorquines o a la Biblioteca Tirant
lo Blanc, i baixar-se l'aplicació
gratuïta al mòbil o a la tauleta
Vsearch Aumentaty.

Ja han finalitzat les diverses
obres d’arranjament i millora
al Parc del Tramvia impulsades
pel Servei de Parcs de l’Àrea
Metropolitana, que s’ha fet cà-
rrec del projecte de rehabilitació
del parc. 

Les obres s’han centrat en
l’arranjament de les anomenades
pistes blaves, amb l’objectiu
principal de protegir el suport
d’asfalt dels espais dedicats a la
pràctica esportiva, ja sigui als
jocs de pilota o a la utilització de
patinets o monopatins.

PUNT DE TROBADA
L’Ajuntament es mostra satisfet
del resultat de les obres realit-
zades en un espai que, segons el
consistori, ha esdevingut una
zona de trobada i de lleure per als
montgatins i montgatines.

El parc ocupa una extensió
d'1,5 hectàrees, amb una zona de

jocs infantils, pistes i mobiliari de
pràctica esportiva per a gent
gran. L’Ajuntament justifica les
obres pel fet que, segons consi-
dera, alguns dels espais estaven
força malmesos, especialment les
pistes blaves. De fet, el consistori
afirma que aquests signes de
deteriorament podien arribar a
malmetre el suport asfàltic. A

més, l’administració municipal
considera que el deteriorament
també danyava la imatge del
parc de cara als usuaris que el vi-
siten. D’altra banda, les obres
també han suposat la instal·lació
de suports que indiquen la mor-
fologia del parc, una reixa de pro-
tecció per les pilotes i la substi-
tució de cistelles i porteries.

Una imatge d’arxiu del Parc del Tramvia. Foto: Google Maps

Les obres de millora al Parc 
del Tramvia ja han finalitzat

Parc de les Moreres | Setmana de la gent gran
La cinquena setmana de la gent gran de Montgat, organitzada per la Regidoria d’Ac-
ció Social i el Casal Joan Maragall, tancarà la seva programació dilluns amb una tro-
bada de famílies al Parc de les Moreres. Els participants hauran de portar el dinar de

casa i podran participar en diverses activitats proposades per l’organització.

Redacció
MONTGAT
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Els funcionaris cobraran part de 
la paga extra de Nadal de 2012

ECONOMIA4Finalment els tre-
balladors municipals de Tiana
cobraran aquest mes la part de
la paga extra de Nadal del 2012
que no van rebre en el seu mo-
ment, després que el Ple Muni-
cipal hi donés llum verda di-
marts. El pagament que perce-
bran els funcionaris és corres-
ponent al 26,2% del comple-
ment que van deixar de cobrar
aleshores. A això cal sumar-hi el

24% de la paga extra que ja van
rebre els treballadors abans de
l’estiu. Així doncs, amb el paga-
ment que es realitzarà aquest
mes ja hauran ingressat la mei-
tat de la paga.

Aquell any, el govern central
va ordenar a través d’un Reial
Decret la suspensió de la paga
extra i ara cal esperar per veure
quan es farà el pagament de la
part restant.

Primer pas per a la recuperació
del Síndic de Greuges

POLÍTICA4El grup municipal
de Junts per Tiana va presentar
un prec en el Ple de dimarts per
tal que l’Ajuntament recuperi la
figura del Síndic de Greuges, va-
cant des de l’any 2008. Cap altre
grup municipal s’hi va oposar i,
per tant, ara hauria de començar
un procés en el qual les diferents
formacions consensuïn una sèrie
de propostes de cara a qui podria
ocupar el càrrec. Junts per Tiana
ha confirmat a Línia Nord que

compta amb el suport de l’exsín-
dic del municipi, Rafael Armen-
teros, de cara a col·laborar en el
procés de selecció i en l’assesso-
rament de la persona que final-
ment sigui escollida. Ara caldrà
esperar que l’equip de govern
convoqui una reunió per abordar
la calendarització i terminis del
procés.

Junts per Tiana defensa que
el síndic és una garantia de-
mocràtica necessària.

L’urbanisme continua marcant
l’agenda política a Tiana. En el
Ple Municipal celebrat dimarts,
l’ordenació dels carrers del cen-
tre del poble van ser objecte de
debat després d’una moció pre-
sentada pel grup de Convergèn-
cia-Demòcrates. Concretament,
el text demanava que els ca-
rrers Anselm Clavé, La Pau,  An-
toni Clapés i Sant Francesc fos-
sin de doble sentit ja que, segons
asseguren, la seva configuració
actual suposa un perill tant per
als vianants com per als vehicles.

La moció va ser desestimada
després que només rebés el vot
a favor del propi grup de Con-
vergència-Demòcrates. Per la
seva banda, Junts per Tiana i la
CUP es van abstenir, mentre
que els grups del PSC, el PP i
ERC van votar-hi en contra. La
regidora d’Urbanisme, Núria
Garcia, va afirmar que l’equip de

govern ja ha demanat assesso-
rament per estudiar el canvi
d’usos pels carrers, però avisa
que l’executiu prioritza l’obertura
del traçat als vianants i no el can-
vi de sentit dels vehicles.

ESCOLA BRESSOL
El Ple de dimarts va aprovar la
proposta de preus per a l’escola
bressol, amb el suport de PSC,

ERC, CiU, PP i CUP. Ara bé,
Junts per Tiana va votar-hi en
contra, recordant que les quotes
mensuals que paguen les famí-
lies no han baixat. “El 2010 els
pares pagaven 130 euros i ara la
part més baixa és de 170”, va afir-
mar el seu portaveu, Isaac Sal-
vatierra. “És el moment de co-
mençar a revertir les retalla-
des”, va demanar al govern.

Una imatge d’arxiu dels regidors i regidores del Ple. Foto: Ajuntament

El Ple Municipal se centra en els
usos dels carrers i l’escola bressol

Club Jove | Programació d’octubre
El Club Jove reprèn la seva activitat aquest octubre, mantenint l’objectiu de

promocionar l'activitat física entre els adolescents que actualment no la practi-
quen o bé per als que volen practicar-la més. Entre les noves ofertes destaca la

pràctica d’aikido, que començarà el 14 d’octubre amb una prova gratuïta.

Redacció
TIANA



Comarca
| 18

línianord.cat 8 octubre 2015

Convoquen concentracions 
de suport a Mas, Ortega i Rigau
POLÍTICA4La imputació per
part del Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya (TSJC)
del president en funcions de la
Generalitat, Artur Mas, l’exvi-
cepresidenta Joana Ortega i l’ex-
consellera d’Ensenyament Irene
Rigau per haver organitzat el
procés participatiu del 9N con-
tinua portant cua. 

Les mostres de solidaritat
se succeeixen i l’Assemblea Na-
cional Catalana, Òmnium Cul-
tural i l’Associació de Municipis
per la Independència (AMI) han
convocat concentracions de su-
port davant dels ajuntaments de
tots els municipis de Catalunya
dijous 13 d’octubre a dos quarts

de vuit del vespre. “Mas, Ortega
i Rigau van donar compliment a
un mandat popular i cal ex-
pressar la nostra solidaritat amb
ells”, considera Oriol Codina,
membre del Secretariat Nacio-
nal de l’ANC en representació
del Barcelonès Nord. “Esperem
que a la comarca hi hagi una
gran participació per defensar
l’esdeveniment democràtic que
va representar la consulta del
9N”, afegeix.

D’altra banda, les tres enti-
tats sobiranistes també animen
la gent a acompanyar Mas, Or-
tega i Rigau en la seva declara-
ció al TSJC el mateix dia 13 i el
15 d’octubre.

Valoració agredolça de les dades
d’atur registrat el setembre al
Barcelonès Nord. Segons les es-
tadístiques publicades per la
Generalitat de Catalunya, Bada-
lona, Montgat i Tiana han vist
com disminuïa el nombre de
ciutadans inscrits a les llistes
de l’atur. Per altra banda, Santa
Coloma i Sant Adrià han vist
com el seu nombre de persones
sense feina ha augmentat.

BADALONA, LA CARA
Badalona ha estat el municipi on
s’ha registrat un descens de  l’a-
tur més gran en aquest inici
d’octubre. Així doncs, 23 veïns de
la ciutat han trobat feina durant
el setembre i ara el nombre to-
tal d’aturats és de 18.380 perso-
nes, la qual cosa equival a un
17,53% de la població activa.

D’altra banda, Montgat tam-
bé ha començat el mes amb bo-

nes notícies, ja que 17 persones
han pogut sortir de les llistes de
l’atur. En el cas de Tiana, la xi-
fra de persones que han trobat
feina se situa en 11.

SANTA COLOMA, LA CREU
A l’altre cantó de la balança hi ha
Santa Coloma de Gramenet. I és
que durant el mes de setembre

s’ha registrat un augment de
192 colomencs a les llistes de l’a-
tur. De tota manera, les xifres es
mantenen lluny de les del se-
tembre passat, ja que ara hi ha
1.311 aturats menys que alesho-
res. D’altra banda, a Sant Adrià
de Besòs el setembre ha acabat
amb un increment de 74 perso-
nes a les llistes de l’atur.

A Santa Coloma és on més ha pujat l’atur. Foto: Arxiu

L’atur baixa a Badalona,
Montgat i Tiana el setembre

Ocupació | ‘Treballa a l’hivern!’
El Consell Comarcal del Barcelonès participa en l’organització de cursos dedicats a

facilitar l’accés dels joves al mercat laboral, especialment a l’hivern quan augmenta la
contractació de personal de temporada. Durant tot l’octubre s’organitzen tallers dedi-

cats a la cerca de feina organitzats a Barcelona pels Punts d’Informació Juvenil.

Redacció
BARCELONÈS NORD



19 | 

Comerç
línianord.cat 8 octubre 2015

Les alarmes han tornat a sonar
entre el petit comerç badaloní
després que sortís a la llum que
Mercadona hauria comprat un
espai dels terrenys de l’antic
camp del Centenari per ubicar-
hi un nou supermercat, una pos-
sibilitat que denuncia la Fede-
ració d’Associacions de Comer-
ciants, la qual ha indicat que
l’empresa valenciana hauria ad-
quirit els baixos d’un futur edi-
fici que es construirà a la zona. 

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment ja ha sortit al pas per des-
mentir aquesta informació i cal-
mar els ànims entre els boti-
guers. En aquest sentit, Àlex
Mañas, tinent d’alcalde de Ba-
dalona Pròspera i Sostenible,
ha assegurat a Línia Nord que
“des de l’Ajuntament no es can-
viarà el Pla General Metropoli-
tà (PGM) per habilitar la ins-
tal·lació a Badalona de cap gran

empresa en contra dels interes-
sos de la ciutat”. I és que des del
consistori han afirmat que, per-
què Mercadona pogués obrir un
nou centre en aquells terrenys,
seria necessari una modificació
del PGM d’aquella zona, una
possibilitat ara per ara inviable,
tenint en compte les declaracions
del regidor de govern. Tot i així,
des del consistori sí que reco-
neixen que Mercadona tindria
una opció de compra d’un solar
en aquella àrea que no hauria fet
efectiva, de moment. 

Aquest nou supermercat se-
ria el sisè que la marca valen-
ciana obriria a la ciutat, sense
comptar els altres dos que es vo-
len ubicar a l’edifici de Badalo-
na Capaç, un projecte que enca-
ra no ha estat aprovat. 

“Això no és una expansió, és
una invasió”, lamenta Joaquin
Nocete, president de la Federa-
ció d’Associacions de Comer-
ciants, que assenyala com a
“il·lògic” que una ciutat com Ba-
dalona tingui tants supermercats
d’aquesta marca.

Tornen les ‘Tertúlies 
del cafè’ de Fondo Comerç

SANTA COLOMA4Cada segon
dimecres de mes, a partir de les
tres de la tarda, els comerciants
de Fondo Comerç es reuneixen
a diferents punts de la ciutat per
intercanviar inquietuds i tractar
les principals problemàtiques
que els afecten com a col·lectiu
i a la ciutat. 

“És una trobada col·loquial
entre nosaltres”, explica Maria
Teresa Castellví, presidenta de
Fondo Comerç, un format que
permet que hi participin més bo-
tiguers i que aquests perdin la
vergonya i “s’arrenquin a parti-

cipar”, destaca Castellví. Aques-
tes xerrades, que van començar
el passat mes d’abril i han estat
aturades per les vacances d’es-
tiu, es reprendran aquest pròxim
dimecres dia 14 d’octubre. 

Fins ara les trobades han
estat informals i s’hi ha parla de
diversos temes, tot i que la vo-
luntat de l’associació és que més
endavant es puguin anar esta-
blint temes concrets per tractar
cada dia i fins i tot “portar algun
ponent que ens pugui il·lustrar
sobre alguna qüestió en concret”,
afegeix Castellví. 

Badalona | Comissió de seguiment de la reforma del Maignon
El passat Ple de Badalona va aprovar la constitució d’una comissió de seguiment de la reforma integral del 

Mercat Maignon. L’objectiu de la comissió és donar a conèixer el projecte als veïns i veïnes i treballar de manera
conjunta per facilitar la dinamització comercial de la zona on s’ubica l’equipament. Entre les entitats convidades 

a la comissió hi ha l’associació de venedors del mercat, Badacentre i el Gremi d’Hostaleria, entre altres. 

Solar de l’antic camp del Centenari. Foto: Twitter (@AdriaSoldevila)

Una de les trobades del juliol es va fer a la plaça del Rellotge. Foto: Arxiu

Mañas: “Badalona no farà canvis
per afavorir les grans superfícies”

F. Javier Rodríguez
BADALONA
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La Unificación Llefià cau 
contra el filial de l’Europa

BADALONA4La Unificación
Llefià va caure diumenge passat
contra l’Europa B (1-2) en el
partit que decidia qui se situava
al capdavant de la classificació
del grup 2 de Segona Catalana.
El més destacat del partit va
passar a la primera part. Dani
Rodríguez va avançar els bada-
lonins al minut 17, però Carlos
Torrentbò al 23’ i Alejandro Lo-
zano al 44’ van capgirar el mar-
cador i van donar els tres punts
als barcelonins.

L’únic equip de la comarca
que va aconseguir guanyar va ser
el CF Lloreda, en el duel de la
zona baixa diumenge contra el
Martinenc B (1-2). El gran pro-
tagonista del partit va ser Lo-
renzo Almazán, que amb el seu
doblet va fer possible la victòria
del seu equip.

Per la seva banda, la Grama
va encadenar el tercer partit
consecutiu sense guanyar. Els
colomencs van perdre contra el
San Juan de Montcada (2-1).

El Seagull s’endú el derbi de
futbol femení de la comarca

BARCELONÈS NORD4Un gol de
Laura Rey a les acaballes del par-
tit va donar els tres punts al CE
Seagull en el derbi comarcal de
futbol femení de Segona contra
el CE Sant Gabriel (1-0) que es va
disputar diumenge passat. 

Els dos equips arribaven al
partit amb dinàmiques contra-
posades. Les badalonines, colí-
ders i amb tres victòries, i les
adrianenques amb urgències,
després de sumar només una vic-
tòria en tres jornades.

Aquesta necessitat de sumar
va esperonar les jugadores de Lo-
ren Rubio, que van tenir les mi-
llors ocasions a la primera mei-

tat i fins i tot van reclamar un pe-
nal per mans. Abril, que la set-
mana passada va signar un do-
blet, va estar a punt d’inaugurar
el marcador, però la defensa del
Seagull va evitar el gol sota pals.

Després del descans la dinà-
mica del partit va canviar. Les ba-
dalonines van prendre la ini-
ciativa del joc i van atacar cons-
tantment la porteria de Sandra,
que va haver de lluir-se per evi-
tar els gols de Yosse i de Gordo.

Quan tot feia pensar que els
equips es repartirien els punts,
Rey, de cap al minut 89, dona-
va la quarta victòria i la prime-
ra posició al seu equip.

Tiana | El CCE Tiana aconsegueix els primers tres punts a Mataró
A la tercera jornada va anar la vençuda. El CCE Tiana de futbol va aconseguir la primera 
victòria de la temporada dissabte passat en la visita a l’AC Juventus de Mataró (1-2). Els 

locals es van avançar al minut 30 de la primera part però després del descans els tianencs 
es van refer i li van donar la volta al marcador amb gols de David Sánchez i d’Ivan Noguera.

Els barcelonins van aconseguir els tres punts al Municipal. Foto: CEE

Un gol d’Antonio Vela al minut
91 va donar la victòria a la Pobla
de Mafumet contra el Badalona
(1-0) en el partit d’anada de la fi-
nal catalana de la Copa Federa-
ció. Els pobletans ja havien acon-
seguit marcar un gol a les aca-
balles del partit de la tercera
jornada de lliga contra els esca-
pulats (el matx va acabar 1-1), de
manera que els badalonins hau-
ran de remuntar l’eliminatòria
dimecres que ve al Municipal de
Montigalà en un horari que en-
cara no està confirmat, però que
serà o bé a dos quarts de sis de
la tarda o a les vuit del vespre.

Com ja és habitual en aques-
ta competició, Manolo González
va aprofitar per donar descans
d’entrada a homes importants
com Morales, Toni Lao, Olmeda
o Amantini, encara que les bai-
xes de l’equip van obligar a in-
troduir un onze híbrid entre ti-
tulars i suplents.

Els primers minuts del par-
tit van ser per al Badalona, que
va tenir dues bones oportunitats
per avançar-se, al minut 5 amb
un xut d’Ibon i al 12 amb una
centrada de David Jiménez que
va picar contra el pal. Després
d’aquestes aproximacions, els
tarragonins van reordenar la
seva defensa i van aconseguir
frenar l’empenta ofensiva dels
escapulats i abans del descans no
hi va haver massa més ocasions.

González va anar a buscar el
partit, i al descans va fer el pri-
mer canvi i Toni Lao va entrar

per Ibon. El Badalona va conti-
nuar atacant contra la porteria de
Nauzet i al minut 52 va reclamar
un penal per una empenta sobre
Jorge Perona, però l’àrbitre Ca-
lle Martínez no va xiular res.

A la següent jugada, els locals
van tenir la primera opció clara
d’avançar-se al marcador amb
un xut de Vela però Vito va estar
molt atent.

El Badalona es va refer de la
pressió pobletana i va continuar
buscant porteria. Ponzio i Eugeni
van tenir dues ocasions molt
clares, però el gol es resistia.

Cap al minut 60, la Pobla va
prendre la iniciativa Pipo va tor-
nar a posar a prova Vito, que va
evitar el primer gol local. Els da-
vanters tarragonins combina-
ven en posicions perilloses i no-
més les intervencions de Vito van
evitar el gol local.

Al minut 83 González va fer
entrar Xavi Civil per intentar
canviar la dinàmica del partit i en
aquest mateix minut, el Badalo-
na va tenir la darrera ocasió de
gol, un xut de falta des del mig

del camp d’Eugeni que va picar
contra el travesser.

Els darrers minuts van ser un
monòleg de la Pobla. Pol Valen-
tín va tenir una ocasió claríssima
al minut 86 i al 91 va arribar el
gol de Vela, amb un gran xut que
no va poder aturar Vito.

DIUMENGE, EL LLEVANT B
El ritme frenètic de partits no s’a-
tura i els escapulats buscaran mi-
llorar la seva classificació a la Se-
gona Divisió B i allunyar-se de les
posicions de descens diumenge
a les 5 de la tarda al Municipal de
Montigalà contra el Llevant B.

El Badalona arriba a aquest
partit amb una mala dinàmica a
la lliga. Els de Manolo González
sumen dues derrotes i un empat
en els darrers partits, ratxa que
voldran trencar en l’enfronta-
ment contra els granota. 

Per la seva banda, els valen-
cians són un dels rivals directes
del Badalona a la meitat baixa de
la classificació i han sumat 7
punts en les 7 jornades que s’han
disputat fins ara.

Els pobletans van aconseguir una victòria important. Foto: Pobla de Mafumet

Derrota del Badalona a la Copa
RFEF amb un gol al minut 91

» El partit de tornada es disputarà dimecres que ve a Montigalà
» Els escapulats rebran el Llevant diumenge a les 5 de la tarda a la lliga

Pau Arriaga
BADALONA
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L’Iberostar Tenerife, primer
rival de la Penya a la lliga ACB

» Els verd-i-negres superen l’ICL Manresa en l’últim partit preparatori 
» El club ha recollit 26.000 euros en la seva campanya per al planter 

Les Lynx d’Anna Cruz, a dos
partits de guanyar la WNBA

BADALONA4El somni d’Anna
Cruz és més a prop. El seu equip,
les Minnesota Lynx, va guanyar el
segon partit de la final de l’NBA
femenina contra Indiana Fever
(77-71) la matinada de dimarts i
ha aconseguit empatar la sèrie.

Les de Minneapolis van per-
dre el primer partit a casa, però en
el segon enfrontament van mos-
trar el seu millor nivell i van
aconseguir una victòria impor-
tantíssima per no veure perillar el

campionat. Cruz va contribuir al
triomf amb sis punts, cinc rebots
i cinc assistències en els 21 minuts
que va jugar.

Les Lynx necessitaran una
victòria al Bankers Life Field-
house d’Indianapolis per, com a
mínim, forçar el cinquè partit. El
tercer partit es disputarà la mati-
nada de demà a dissabte, el quart
la matinada de diumenge a di-
lluns i, si fos necessari, el cinquè
seria la matinada de dimecres 14.

El CB Sant Josep és líder 
del grup 2 de Copa Catalunya
BARCELONÈS NORD4el CB Sant
Josep va guanyar el derbi del Bar-
celonès Nord contra la UB Sant
Adrià (84-81) dijous passat, de
manera que els badalonins ocu-
pen la primera posició del grup 2
de Copa Catalunya masculina,
empatats amb la UE Sant Cugat
i el Mataró Feimat.

El partit entre badalonins i
adrianencs no va decebre i tots
dos equips van fer una demos-
tració de bon bàsquet que va fer
vibrar el públic que hi havia al
Poliesportiu Sant Josep.

Els groc-i-lila buscaran el 4 de
4 demà passat a la Bisbal d’Em-
pordà contra el Sol Gironès, que
ha guanyat un partit i n’ha perdut
dos. Per la seva banda, l’UBSA re-
brà un dels equips de la meitat de
la classificació, el CB Cerdanyola.

El partit es disputarà al Munici-
pal de Sant Adrià demà passat a
tres quarts de sis de la tarda.

L’altre equip que va aconse-
guir la victòria a la tercera jornada
va ser l’AE Minguella. Els bada-
lonins es van refer de la derrota
que havien patit contra el Sant
Cugat i van imposar-se a la Seu
d’Urgell contra el Sedis Hidrology
(44-67). Els de Pere García re-
bran el Mataró Parc Boet diu-
menge a dos quarts de vuit del
vespre.

Per últim, el Círcol Catòlic va
perdre el seu segon partit diu-
menge per un ajustat 69 a 72 con-
tra el Mataró Feimat. El conjunt
blau buscarà trencar la seva mala
dinàmica visitant el Segrià, per ju-
gar diumenge a dos quarts de vuit
contra el CB Alpicat.

L’Snatt’s Sant Adrià comença
la temporada amb victòria

SANT ADRIÀ4La defensa i l’en-
cert des del perímetre van ser les
claus per entendre la victòria de
l’Snatts Sant Adrià contra el Ri-
vas (64-50) de dissabte passat. 

Les liles van aconseguir co-
mençar la temporada de mane-
ra immillorable, sumant els pri-
mers punts i mostrant una imat-
ge sòlida davant del l’afició que les
va acompanyar al Ricart.

Ainhoa López i Marta Claret
van ser les referents en anotació

de l’equip, amb 23 i 12 punts res-
pectivament. A més, López va
arrodonir la seva actuació amb un
5 de 7 des de la línia de tres. He-
lena López i Xisca Vaciano tam-
bé  van superar el 50% d’encert.

La defensa adrianenca va ser
l’altra gran notícia del partit. En
dos dels quatre quarts del partit,
les madrilenyes no van superar
els 10 punts.

Dissabte l’Snatt’s jugarà el se-
gon partit contra el Santa Gema.

L’espera ja ha acabat. Després de
la Lliga Catalana i del darrer par-
tit de pretemporada, diumenge
passat contra l’ICL Manresa amb
victòria dels verd-i-negres (84-
76), la Penya ja pensa només en
preparar el debut a la Lliga ACB.

Els badalonins començaran
una nova temporada a l’Olímpic
contra l’Iberostar Tenerife en
un partit que es disputarà dis-
sabte a tres quarts de nou del ves-
pre. Aquesta serà la primera
ocasió en la qual l’afició podrà
veure les tres cares noves de l’e-
quip, Albert Sàbat, Ousmane
Dramé i Brandon Paul. 

Durant el media day que va
organitzar el club abans-d’ahir,
Salva Maldonado va assegurar
que, tot i que està content amb les
noves incorporacions, és poc re-
alista pensar que l’equip repetirà
els resultats de l’any passat. “Hem
perdut potencial i experiència i a
canvi hem portat jugadors joves.
Tenim la base i la filosofia de l’any
passat, i això ens pot donar un pe-

tit avantatge, especialment al
tram inicial de la temporada.
Veurem fins a on podem arribar”,
va explicar el tècnic.

SEGUEIX EL MICROMECENATGE
El dia 3 de novembre acaba la
campanya de micromecenatge
We believe in basketball, we
save #joventutmodel (Creiem
en el bàsquet, salvem el model

Joventut), que vol posar el futur
del planter en les mans dels afi-
cionats del club.

Quan tot just s’ha complert
un mes de l’inici d’aquesta, el club
ha recaptat gairebé 26.000 dels
125.000 euros als quals aspirava
l’entitat. Tots aquells que vulguin
fer la seva aportació a aquest
crowdfunding tindran temps
fins al dia 3 de novembre.

Albert Ventura fa una safata contra el Manresa. Foto: Penya

Esports

Redacció
BADALONA

Cruz va anotar sis punts en el darrer partit. Foto: Minnesota Lynx
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Dues victòries en dos partits 
per al Sant Martí Adrianenc

SANT ADRIÀ4El Sant Martí
Adrianenc ha començat la lliga de
manera immillorable. Els de Pe-
dro Pérez van sumar la seva se-
gona victòria a la Primera Divisió
estatal masculina dissabte passat
al Pavelló de la Verneda contra un
dels rivals més exigents del grup,
l’Handbol Sant Quirze (29-26).

Els vallesans van començar el
partit amb força i durant bona
part del primer temps van tenir
la iniciativa al marcador, però un
bon tram final dels adrianencs
van capgirar el resultat, de ma-

nera que els liles van marxar al
descans per damunt (14-12).

L’equip va continuar pres-
sionant a la represa, i van acon-
seguir una renda de cinc gols,
però els santquirzencs no van
abaixar els braços i van tornar a
acostar-se al marcador. En el
darrer quart d’hora, el Sant Mar-
tí va jugar bé les seves cartes i va
acabar emportant-se la victòria.

Els adrianencs afrontaran un
complicat desplaçament demà
passat, una visita al Vallès Orien-
tal per jugar contra el Granollers.

El Club Atlétiko Santa Coloma
celebra el seu 50è aniversari

SANTA COLOMA4Tal dia com
avui fa 50 anys va néixer el Club
Atlétiko Santa Coloma, la pri-
mera entitat que va professio-
nalitzar l’atletisme al municipi.

Amb el pas del temps molts
esportistes han passat per l’en-
titat, que actualment s’anomena
Unió Colomenca d’Atletisme,
després que es fusionés amb el
club Corredors de Fons de San-
ta Coloma de Gramenet l’any
1995. Per tal de commemorar
aquesta efemèride, els atletes i els
clubs de la ciutat volen organit-
zar una exposició temàtica d’a-

quest mig segle de vida on hi par-
ticipin totes les entitats colo-
menques. A més, avui també es
farà la presentació del logotip
commemoratiu del cinquantè
aniversari.

PIONER EN ATLETISME FEMENÍ
El club va ser pioner en l’esport
femení. Maria Teresa Castellví,
actual presidenta de Fondo Co-
merç, explica a Línia Nordque va
ser “la primera dona que va estar
federada al club, durant la tem-
porada 1965-66”, tot i que ho va
deixar “per la pressió social”.

El Catgas va jugar amb foc a An-
tequera divendres passat, però fi-
nalment va aconseguir un empat
(6-6) que permet que els de
Xavi Passarrius continuin en
posició de play-off.

L’equip va acusar les baixes
d’Adolfo i de Dani Salgado i l’em-
penta dels locals i les errades en
defensa van propiciar que els an-
dalusos, que ocupen la darrera po-
sició a la classificació, marquessin
tres gols en només 8 minuts. Ce-
cilio en dues ocasions i Claudio da
Silva van ser els golejadors.

La reacció de l’equip va ser
immediata i en un ràpid con-
traatac, Fabián va retallar dis-
tàncies amb un xut amb l’es-
querra. Entre els minuts 10 i 20
del primer temps els equips no
van tenir punteria i el resultat al
descans va ser aquest 1-3.

Al minut tres de la represa,
Corvo va aprofitar una assistèn-
cia de Rafa López per situar el Cat-
gas a un gol, però aleshores l’equip
va tornar a desconnectar. Tete i
novament da Silva van situar un
perillós 5-2 quan només faltaven
11 minuts per al final del partit.

La reacció colomenca va ser
gairebé immediata. Dos gols de
Fabián i un gol de Dídac –des de
30 metres aprofitant la mala
col·locació de Varela– van em-
patar el partit a tres minuts per al
final. Els malaguenys, però, no vo-
lien conformar-se amb l’empat i
Javi Sánchez va fer embogir el pa-
velló amb el sisè gol al minut 38
de partit. El tècnic colomenc va
moure fitxa i va introduir el por-
ter jugador, tàctica que va donar
els resultats que esperaven quan
el capità Rubén fa fer el gol de
l’empat a pocs segons per al final.

Després del partit, Passarrius
va assegurar que “el més normal
és que Antequera s’hagués endut
la victòria”, i va mostrar-se “pre-
ocupat per la quantitat de gols
que encaixa l’equip”.

DEMÀ, CONTRA NAVARRA
Demà el Catgas inaugura la cin-
quena jornada al Pavelló Nou a
tres quarts de nou del vespre. El
rival serà el Ribera Navarra, cin-
què classificat, que ha guanyat els
seus partits a casa i ha empatat a
domicili. Adolfo serà dubte fins a
última hora per entrar a la llista.

Andalusos i colomencs van empatar a sis gols. Foto: CD UMA

El Catgas Santa Coloma empata
a Antequera en un matx vibrant
Redacció
SANTA COLOMA
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AGENDA SETMANAL

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Barcelonès Nord
Baix Maresme · l’Hospitalet

Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (ed. Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts

Setmanal
Nord (ed. Barcelonès Nord)

Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

120.200
15.025
15.025
15.025
15.025

100.200
15.025
11.025

Total 404.750

14 mensuals
4 quinzenals
2 setmanals

180.350
120.200
104.200

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

404.750 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia

DISSABTE 10 D’OCTUBRE
21:00 Nits d’Estrelles, amb l’actuació de Maria

Arnal i Marcel Bagés, un duo que fa música
extreta de fonoteques de la península Ibèri-
ca. / Teatre Principal. 

DIUMENGE 11 D’OCTUBRE
17:00 La Grama rep a casa el Martinenc B, en

un partit corresponent a la sisena jornada de
competició del grup 2 de Segona catalana.
/ Municipal Sant Adrià de Besòs. 

DEMÀ DIVENDRES 9 D’OCTUBRE
16:30 La ciutat celebra diverses activitats en el

marc del Dia Mundial de la Salut Mental, com
ara tallers de ventalls, i un taller de llibretes.
/ Plaça de la Vila. 

DISSABTE 10 D’OCTUBRE
11:00 Festival del Dia dels pobles originaris d’A-

mèrica, organitzat per l’Associació de Sud-
americans de Sant Adrià de Besòs. La cele-
bració està oberta a tothom. / Parc del Besòs.

AVUI DIJOUS 8 D’OCTUBRE
18:30 Arrenca el cicle de conferències d’exten-

sió universitària TIMO. Avui serà el torn de Fran-
cesc Boix, màster en Egiptologia, sobre la vida
quotidiana a l’antic Egipte. / Biblioteca Tirant
lo Blanc. 

DIUMENGE 11 D’OCTUBRE
10:00 Passejada popular pels elements patri-

monials de Montgat, com ara els canons de
les bateries, l’Ermita de Sant Martí o la Torre
de la Guaita. / Biblioteca Tirant lo Blanc. 

FINS AL 15 D’OCTUBRE
Tot el dia Exposició Col·lecció de pintures a l’o-

li. Reinterpretacions d’obres de diversos ar-
tistes, a càrrec de Carlos Rojo. / Sala d’Expo-
sicions Casal. 

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

En el marc de la cinquena Setmana de
la Gent Gran, es projectarà la pel·lícula
francesa Dios mío, ?pero qué te hemos
hecho? / Casal de gent Gran Joan Ma-
ragall. 

Dios mío, ¿pero qué
te hemos hecho?

Demà dv. 9 d’octubre a les 18:00

Aquest diumenge, de la mà de Joan So-
ler, l’Ecometròpoli ensenya tècnique de
cultiu, manteniment i renovació de
l’hort domèstic segons els productes
de la zona. / Ecometròpoli. 

Activitats mediambientals
d’Ecometròpoli

Dg. 11 d’octubre a les 11:00

Joan Pera celebra amb el seu públic 50
anys de professió amb una obra sota
la direcció de Martí Torras, per donar
una classe magistral de fer riure. / Te-
atre Zorrilla.

Joan Pera
Fer riure és un art

Demà dv. 9 d’octubre a les 21:00

El Club dels Culdolla és un punt de tro-
bada per a nens i nenes amb ganes d’a-
prendre, llegir i gaudir d’una estona de
lectura sols i en companyia. / Biblioteca
Can Baratau. 

El club 
dels Culdolla

Demà dv. 9 d’octubre a les 17:00
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